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ILLUSTRATIONS

In December 1943 the Mother opened a school for the children of disciples 
living in Sri Aurobindo Ashram. “L’École de Sri Aurobindo Ashram” opened 
on 2nd December 1943 in part of the property which today is the Playground. 
!ere were 38 children. !e school took shape there in three adjoining proper-
ties. A"er Sri Aurobindo’s passing the Mother decided to found a university 
in his name. !e founding convention was held on 24th and 25th April 1951. 
She inaugurated the school section of Sri Aurobindo International University 
Centre on 6th January 1952 in a group of houses making up the block next to 
the old school buildings.

In this issue we present photographs of those early stages of the Ashram School, 
Sri Aurobindo International Centre of Education.

*

Le 2 décembre 1943, la Mère a ouvert une école — « L’École de Sri Aurobindo 
Ashram » — pour les enfants des disciples vivant à l’Ashram. Il y avait alors 
38 enfants dans cette petite école occupant trois terrains adjacents, où se situe 
aujourd’hui le Terrain de jeu. Après le départ de Sri Aurobindo, la Mère a dé-
cidé de fonder une Université qui porterait son nom. Une Convention a été 
réunie dans ce but les 24 et 25 avril 1951, et le 6 janvier 1952, la Mère a inau-
guré l’école du Centre Universitaire International Sri Aurobindo. Elle occupait 
plusieurs maisons situées à proximité des bâtiments de l’ancienne école.

Nous publions dans ce numéro les photographies de l’école de l’Ashram, 
appelée aujourd’hui Centre International d’Éducation Sri Aurobindo, qui datent 
de cette époque. 
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